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Til Cheanne Nielsen, medlem af Borgerrepræsentationen  

 

 

Svar på spørgsmål om sagsbehandlingstid for 
ansøgninger om kameraopsætning i boligområder i 
Københavns Kommune 

Du har den 25. maj 2021 stillet Økonomiforvaltningen følgende 

spørgsmål:   

 
1. Hvad er den gennemsnitlige sagsbehandlingstid fra en 

ansøger indgiver anmodning om TV-overvågning til sagen 
behandles endeligt i Borgerrepræsentationen? 

2. Hvor mange ansøgninger drejer det sig om årligt? 
3. Hvor mange ansøgninger er årligt blevet godkendt ud af det 

samlede antal ansøgninger? 
4. Hvilke bydele vedrører ansøgningerne? 
5. Hvor mange tilladelser er der udstedt årligt på baggrund af, at 

politiet konkret vurderer, at TV-overvågning er væsentligt i 
forhold til kriminalitetsbekæmpelse?  

 

Motivation 

Der er foruroligende tal i tryghedsundersøgelsen for Københavns 

Kommune, som Dansk Folkeparti ikke vil sidde overhørig. Næsten 

halvdelen af københavnerne føler sig utrygge, mens der i hele 9 ud af 

13 bydele er den samme eller en endnu højere procentdel af 

københavnere, som føler sig utrygge i forhold til målingen året før. Det 

er Dansk Folkepartis holdning, at den følelse altid skal tages alvorligt. 

Det betyder samtidig, at når beboere har et ønske om at få opsat 

kameraer i nærheden af deres hjem, så skal ansøgningerne herom 

naturligvis behandles hurtigt. Det er ikke rimeligt, at beboere, der i 

forvejen er utrygge i eget hjem, skal gå i lang tid med en følelse af 

nervøsitet og afmagt, indtil Borgerrepræsentationen har 

færdigbehandlet ansøgninger om tryghed. Der er konkrete eksempler, 

hvor en tilladelse om TV-overvågning er udstedt af politiet i oktober og 

selve ansøgningen er behandlet, og sågar afvist af et flertal, i 

Borgerrepræsentationen i slutningen af maj måned året efter – se her.  

Derfor vil Dansk Folkeparti gerne have belyst ovenstående spørgsmål. 

 

Økonomiforvaltningens svar  

Tryghedsundersøgelsen 2021 viser, at utrygheden generelt ligger på 9 

%, og at utrygheden i aften- og nattetimerne ligger på 16%.  

 

Det er ikke Borgerrepræsentationen, der godkender eller giver tilladelse 

til tv-overvågning. Det gør politiet efter ansøgning fra boligforeninger, 

boligselskaber mv.  

https://www.kk.dk/node/14148/31052018/edoc-agenda/ac2e4d8f-6c2b-45d4-8760-7ee9cd5650ed/b185ec25-6036-4e8b-b354-a860eae17fc8


 

Økonomiudvalget og Borgerrepræsentationen kan, på baggrund af en 

ansøgning fra boligforeninger, boligselskaber mv., beslutte at yde 

økonomisk støtte til opsætning af tv-overvågning via Sikker Bys 

akutpulje. 

 

Sikker By akutpuljens formål er hurtigt at kunne afhjælpe akutte 

hændelser med uro i København, og derudover kan puljen anvendes til 

at støtte opsætning af tv-overvågning, hvor det vurderes særligt 

nødvendigt for at forebygge kriminalitet og øge trygheden. Der har 

siden Budget 2016 været mulighed for at støtte tv-overvågning via 

akutpuljen under Sikker By.  

 

Siden 2016 er der bevilget tilskud af Borgerrepræsentationen til 

boligforeningen AKB til øget tv-overvågning ved Anker Jørgensens 

Plads i januar 2020 

 

En ansøgning om tilskud til udvidelse af tv-overvågningen ved Krakas 

Plads blev ikke imødekommet af Borgerrepræsentationen i maj 2018. 

 

Ift. til sagsbehandlingstiden, så ansøgte AKB om støtte til tv-

overvågning på Anker Jørgensens Plads den 11. november 2019, og 

Borgerrepræsentationen vedtog den 16. januar 2020 at yde tilskud.  

 

I forhold til Krakas Plads, så søgte Ejerforeningen Aldersrogade 37-39 d. 

7. marts 2019 og fik afslag af Borgerrepræsentationen den 31. maj 2019.  

Det giver en gennemsnitlig behandlingstid på 76 dage. 

 

Før Budget 2016 var der i perioden 2012-14 en pulje til etablering af tv-

overvågning af offentligt tilgængelige arealer i områder, hvor der er 

behov for at øge trygheden og nedbringe kriminaliteten, herunder ved 

almene boligafdelinger. I den periode blev der givet støtte til følgende 11 

projekter på 10 lokaliteter:  

• Kulturhuset Krudttønden 

• Nørrebrohallen 

• Tingbjerg (SAB og FSB)  

• Nørrebro: Rosenhaven/afd. 127 (VIBO), Meinungsgade m.fl. (Bo 
Vita), Glasvej (Bo Vita) og to omkring Sigynsgade/Krakas Plads 
(Bo Vita),  

• Amager: Røde Møllegård (Bo Vita) 

• Valby: Akacieparken (Bo Vita) 

• Kgs. Enghave: Mozarts Plads mv. (SydhavnsCompagniet) 

 

Venlig hilsen 

 

Jeppe Grønholt-Pedersen 

Kontorchef 

 


